
JELENTÉS A 2011. ÁPRILIS 26-28. KÖZÖTT A CSEH LEVÉLTÁROS EGYESÜLET 
VÁNDORGYŰLÉSÉN VALÓ RÉSZVÉTELRŐL

A Magyar Levéltárosok Egyesületének képviseletében a fenti időpontban részt vettem 
a Cseh Levéltárosok Egyesületének évi közgyűlésén. A közgyűlésen közel 150 résztvevő volt 
és a hazai szakembereken kívül megjelentek a német, a lengyel, a szlovák, az osztrák és a 
magyar levéltárosok képviselői. Láthatólag csak a szomszédos országokat és Magyarországot 
hívták meg. Feltűnő volt, hogy Németországból igen nagy számú (5 fő) képviselő jelent meg, 
köztük a Bajor Levéltári  Igazgatóság helyettes vezetője is. Látható,  hogy Németországban 
nagy súlyt  helyeznek  a szomszédos  Csehországgal  való  kapcsolatokra,  különös tekintettel 
annak a német befolyási övezethez való tartozására. Ez annak fényében is figyelemre méltó, 
hogy az utóbbi években Magyarországra a németek már nem küldtek képviselőket. Feltűnő 
volt,  hogy  a  külföldi  delegációk  közül  csak  a  németek  kaptak  szót,  sőt  a  bevezető 
szakelőadást is német kolléga tartotta német nyelven. Ilyenre példát az utóbbi években más 
közép-európai egyesületekben még nem láttam

A találkozó  keretében  négyes  megbeszélésre  is  sor  került  a  visegrádi  tagországok 
képviselői  között.  Ezen  szándéknyilatkozatot  írtunk  alá  egy  őszi  programon  való  részt 
vételről, amelyre október végén kerülne sor Ceske-Budejovice-ben. A visegrádi konferencia 
témája  a levéltáros  képzés lesz,  és ehhez országonként  elvileg 5-5 előadót  várnak. Nehéz 
kérdés  a  konferencia  nyelve,  mivel  a  szláv  országok  mind  értik  egymást,  nekünk  pedig 
németül  vagy angolul kellene előadni.  Kérem, hogy az Egyesület  elnöksége fontolja meg, 
hogy kiket, és hány főt tud kiküldeni a fenti témában.

A lengyel  egyesület  elnöke jelezte,  hogy jövőre a nagyobbik egyesület  5 évenkénti 
nagy konferenciájára kerül sor Wroclawban, amelyre egy hivatalos küldöttet fognak tőlünk 
várni.  A  kisebbik  egyesület  ezen  kívül  hajlandó  további  egy-két  személyt  meghívni  a 
konferenciára, amelynek témája még nem végleges.

A konferencián készített néhány felvételt melléklem.
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